
 

 

 

Z Á P I S 

 

ze zasedání Akademického senátu PřF UHK 

        dne 21. června 2021 

 

 

Zasedání Akademického senátu PřF UHK proběhlo distanční formou. 

 

Přítomni: dr. Studnička, dr. Radocha, dr. Myslivcová Fučíková, Mgr. Chrienová, 

Mgr. Prchalová, dr. Kühnová st., sl. Hatriková, dr. Kühnová ml. 

Omluveni: Bc. Skoupilová 

 

Hosté: doc. Kříž, dr. Musílek, Ing. Kostrová, doc Trojovský, Ing. Svoboda a další 

hosté 

 

Program: 1. Ustavení a činnost rad studijních programů PřF UHK  

2. Jednací řád oborových rad DSP PřF UHK 

3. Výroční zpráva o hospodaření PřF UHK za rok 2020 

4. Návrh rozpočtu a dělení financí katedrám PřF UHK 

5. Různé 

 

Předseda senátu dr. Studnička přivítal přítomné na zasedání akademického senátu, 
konstatoval, že je přítomno 7 členů Akademického senátu PřF UHK, tím je tedy senát 
usnášeníschopný. Poté seznámil přítomné s programem dnešního zasedání a upřesnil 
podmínky hlasování. Stanovil dva skrutátory – Mgr. Jitku Kühnovou, Ph.D. a Bc. Ilonu 
Lankašovou. Dále sdělil, že dle čl. 9a bodu 5 Jednacího řádu Akademického senátu PřF 
UHK (účinného od 04.11.2020) bude z jednání pořizován audiovizuální záznam. 

 

K bodu 1) Ustavení a činnost rad studijních programů PřF UHK  

Dr. Studnička předal slovo proděkanovi pro studijní záležitosti dr. Musílkovi, který sdělil, 
že předložený dokument Ustavení a činnost rad studijních programů PřF UHK navazuje 
na Studijní a zkušební řád UHK, který v čl. 5 odst. 3 a 4 předpokládá vznik rad studijních 
programů.   Rozhodl, že by nebylo vhodné připravovat samostatný program pro každou 
radu zvlášť, tedy byl vytvořen tento řídicí akt, jež bude vydán jako rozhodnutí 
děkana.  Daný předpis obsahuje pět oborových rad podle tzv. oblastí vzdělávání (biologie, 
ekologie a životní prostředí, fyzika, chemie, informatika a matematika) a radu pro tzv. 
sdružené studijní programy se zaměřením na vzdělávání.  Dodal, že členy rad studijních 
programů jsou vždy garanti příslušných studijních programů (vyplývá přímo ze zákona), 
členy rady mohou být i další akademičtí pracovníci a dále musí být členem každé z rad 
studijních programů vždy nejméně jeden student některého z odpovídajících 
bakalářských nebo navazujících magisterských programů. Studentů může být i více, 
mohou tvořit až 1/3 počtu členů dané rady studijních programů. 
 
Mgr. Chrienová vznesla dotaz, zda je stanoven deadline návrhu členů do rady z řad 
studentů, dr. Musílek sdělil, že termín není dán striktně, ale doporučuje návrhy připravit, 



aby byly projednány a schváleny v rámci příštího jednání senátu.  Pan děkan doc. Kříž 
dodal, že studenti jsou aktivní, snaží se diskutovat o problémech fakulty, což považuje za 
správné, je vhodné, aby studenti právě prostřednictvím rad vznášeli své náměty a 
požadavky.  
 
O projednání předpisu Ustavení a činnost rad studijních programů PřF UHK bylo 
hlasováno: 

pro: 7    proti: 0   zdržel se: 0 
 
Na základě výsledků hlasování bylo Rozhodnutí děkana – Ustavení a činnost rad 
studijních programů PřF UHK projednáno. 
 

 

K bodu 2) Jednací řád oborových rad DSP PřF UHK 

Dr. Studnička předal slovo panu proděkanovi pro studium dr. Musílkovi, který sdělil, že 
v tomto případě se nejedná podle současné právní situace o vnitřní předpis, ale přesto jde 
o významné rozhodnutí děkana, jehož některá ustanovení jsou zakotvena v legislativě, 
např. v zákoně o vysokých školách.  Členové rad jsou jmenováni v akreditační žádosti, dále 
je zakotven počet členů oborové rady. Do původně zaslaného materiálu jsme provedli 
ještě dvě drobné změny, které vedení fakulty předložilo jako pozměňovací návrhy – v čl. 
1 bodu 4 jsme zvýšili počet dalších členů oborové rady ze 12 na 14 a v čl. 2 odst. 5 písm. 
b) jsme zvýšili počet všech členů oborové rady z 12 na 15. Oproti předchozímu předpisu 
nejsou zde členy rady studenti, v daném případě by mohl nastat střet zájmů. K tomu dodal 
doc. Kříž, že jedním z důležitých poslání oborových rad je projednání hodnocení studentů, 
případně ukončování studia studentům, kteří si neplní svoje povinnosti, není tedy vhodné 
a reálné, aby studenti hodnotili sami sebe.  Dr. Musílek dále sdělil, že se nabízí možnost 
jmenovat studenta tajemníkem oborové rady, který má pouze hlas poradní, nemá tedy 
právo hlasovací, ale tajemníkem může být jmenován také akademický pracovník, nebo 
technickohospodářský pracovník PřF. Dále je v předpise zakotveno ustanovení o jednání 
oborové rady DSP za použití prostředků komunikace na dálku. Dr. Musílek dále upozornil 
na čl. 8, kde je stanoveno zvláštní ustanovení pro společnou oborovou radu DSP 
Toxikologie, z něhož plyne, že DSP Toxikologie, který je akreditován ve spolupráci 
s Lékařskou fakultou Univerzity Palackého v Olomouci (UPOL) sleduje a hodnotí společná 
oborová rada, která se řídí v záležitostech neupravených dohodou vnitřními předpisy a 
vnitřními normami UPOL.  Dále sdělil, že tento předpis projednává Akademický senát 
i jednotlivé oborové rady, po projednání bude vydán formou rozhodnutí děkana. 
 

O projednání Jednacího řádu oborových rad DSP PřF UHK bylo hlasováno: 
pro: 7    proti: 0   zdržel se: 0 

 

Na základě výsledků hlasování byl Jednací řád oborových rad DSP PřF UHK projednán. 
 
 

K bodu 3) Výroční zpráva o hospodaření PřF UHK za rok 2020 

Dr. Studnička předal slovo děkanovi, který požádal paní tajemnici, aby s výroční zprávou 
o hospodaření přítomné blíže seznámila. Paní tajemnice upozornila na zásadní 
skutečnosti, které nastaly oproti roku 2019.  Sdělila, že finanční prostředky fakulty jsou 
získávány z příspěvku a institucionální podpory MŠMT a dále z účelových dotací, které 
jsou spojeny s konkrétními projekty. Celkový příspěvek, který jsme získali pro rok 2020 



dosáhl výše 39,4 mil. Kč a fakulta tak zaznamenala meziroční růst 7,2 mil. Kč. S obsahem 
jednotlivých tabulek z dokumentu přítomné podrobně seznámila.  Na závěr pan děkan 
dodal, že probíhá rekonstrukce kolejí a budovy FF. 
 
O schválení Výroční zprávy o hospodaření PřF UHK za rok 2020 bylo hlasováno: 

pro: 7    proti: 0   zdržel se: 0 
 

Na základě výsledků hlasování byla Výroční zpráva o hospodaření PřF UHK za rok 2020 

schválena. 

 
 

K bodu 4) Návrh rozpočtu a dělení financí katedrám PřF UHK 

Dr. Studnička předal slovo doc. Křížovi, které opět požádal paní tajemnici, aby přítomné 
seznámila s návrhem rozpočtu PřF UHK na rok 2021. Paní tajemnice přítomným promítla 
rozpočet a jednotlivé položky blíže okomentovala.  
Na jednání se dostavila dr. Kühnová st. 
Dr. Kühnová st.  vznesla dotaz na paní tajemnici k položkám týkajících se mzdových 
nákladů a odpisů hmotného a nehmotného investičního materiálu. Její dotazy paní 
tajemnice zodpověděla.  
Pan děkan dále informoval přítomné ohledně rozdělení finančních prostředků na 
jednotlivé katedry. Promítl tabulku rozpočtů katedrám, tuto pak velmi podrobně 
okomentoval.  
  
Dr. Studnička otevřel diskusi.  
dr. Kühnová st. vznesla dotaz k rozpočtování katedry matematiky. Její dotaz zodpověděl 
pan děkan a paní tajemnice.  
Pan děkan dodal, že motivační část DKRVO ve výši 15 % ještě není na fakulty rozdělena, 
v pátek bude jednání, kde bude schválena metodika rozdělení této části finančních 
prostředků. 
Dr. Myslivcová Fučíková se dotázala, kdy bude znám rozpočet s přesnými částkami. 
K tomu dodal dr. Studnička, že schvalujeme návrh rozpočtu, nikoliv rozpočet, 
tedy vycházíme z čísel, které jsem známy v danou chvíli, tedy může dojít k navýšení či 
poklesu v závislosti na situaci. 
 
 

O schválení Návrhu rozpočtu a dělení financí katedrám PřF UHK bylo hlasováno:  
pro: 8    proti: 0   zdržel se: 0 

 

Na základě výsledků hlasování byl Návrh rozpočtu a dělení financí katedrám PřF UHK 

schválen. 
 

 

K bodu 5) Různé 

Doc. Kříž poděkoval přítomným za spolupráci, popřál všem senátorům hezký odpočinek 

a dodal, že doufá, že od září již budou jednání probíhat v podmínkách, na které jsme zvyklí.  

 
 

 

 

 

 



Usnesení z jednání: 
Akademický senát PřF UHK na zasedání dne 21. června 2021, které se konalo 
distanční formou, přijal usnesení: 

1. AS PřF UHK projednal Ustavení a činnost rad studijních programů PřF UHK  
2. AS PřF UHK projednal Jednací řád oborových rad DSP PřF UHK 
3. AS PřF UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření PřF UHK za rok 2020 
4. AS PřF UHK schválil Návrh rozpočtu a dělení financí katedrám PřF UHK 

 
 

O schválení Usnesení z jednání bylo hlasováno: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
Zapsala: Bc. Ilona Lankašová   

RNDr. Filip Studnička, Ph.D. 
předseda AS PřF UHK 


